

2021 Recruitment of permanent researchers - CNRS, France

The French National Committee for Scientific Research recruits permanent researchers through competitive examinations in all fields of science.

Competitions are open to all nationalities, provided that applicants hold a doctorate, PhD or equivalent research.

The CLLE - *Cognition Langues Langage Ergonomie* joint research unit (UMR 5263) will support applicants for the CNRS 2021 Competitive Examination for a research position in Linguistics, Psychology and the Cognitive Sciences (Sections 26, 34, & Interdisciplinary Commissions 51, 53)

<https://www.dgdr.cnrs.fr/drhchercheurs/concoursch/default-en.htm>

Located in Toulouse, France, the **CLLE - *Cognition Langues Langage Ergonomie*** joint research unit specialises in Linguistics and Psychology in relation to the Cognitive sciences (<https://clle.univ-tlse2.fr>).

With 221 members, 112 permanent members and a unique scientific programme, the CLLE research unit hosts 3 research teams that are dedicated to specialised fields of activity in linguistics, psychology, computer science, philosophy, education and neurosciences:

- Team 1 *Linguistics* (scientific referents: Anne Dagnac & Claudine Garcia-Debanç)
- Team 2 *Language and Cognitive Processes* (scientific referents: Fabio Montermini & Nathalie Huet)
- Team 3 *Cognition in Complex Situations* (scientific referents: Céline Lemerçier & Valérie Le Floch)

The research areas that are covered by the CLLE joint research team are:

- Section 26: Brain, cognition, behaviour
- Section 34: Language Sciences
- CID 51: Modeling and analysis of biological data and systems: approaches through computer science, mathematics, and physics
- CID 53: Methods, practices, and communications of science and techniques

For a presentation of Sections and CID at the CNRS, see

http://www.cnrs.fr/comitenational/english/UK_acc.htm

The positions are published at <https://gestionoffres.dsi.cnrs.fr/fo/offres/default-en.php>

N°26/03 - 1 Associate scientist normal class : on the theme : « Psycho-cognitive dimensions and the role of socialisation in learning and transmission », in a unit attached primarily or secondary to the InSHS.

N°34/02 - 4 Associate scientists normal class: Of which as a priority: 1 associate scientist normal class on the theme: « Speech disorders, prosody and multilingualism ».

A guide to applications is available at

<http://www.dgdr.cnrs.fr/drhchercheurs/concoursch/pdf/guide-en.pdf>

Applicants are invited to contact the Head of CLLE (Hélène Giraudo helene.giraudo@univ-tlse2.fr and Franck Amadiéu franck.amadiéu@univ-tlse2.fr) with a curriculum vitae and a research project consistent with CLLE's scientific programme. Applicants will be informed of the laboratory's decision to support their application in the two phases of the competition.

Timetable for the 2021 Competition:

- **4 Dec. 2020-8 Jan. 2021**: posting of positions and registration
 - **Feb-July**: selection of candidates
 - **Oct 1st**: appointment and first day on the job
- <https://carrieres.cnrs.fr/en/external-competitions>

Concours 2021 Postes permanents de chercheur au CNRS

Le CNRS recrute des chercheuses et des chercheurs permanents au sein de ses unités de recherche dans toutes les disciplines scientifiques. Les candidat.e.s motivés par une candidature à ces postes de chercheur permanent au CNRS peuvent bénéficier du soutien du laboratoire de recherche dans lequel ils envisageraient d'évoluer.

Le laboratoire Cognition, Langues, Langage, Ergonomie (UMR 5263) soutient les démarches de candidature aux concours de chargé.e de recherche du CNRS en linguistique et psychologie et relevant plus largement des sciences de la cognition (<https://www.dgdr.cnrs.fr/drhchercheurs/concoursch/default-fr.htm>).

Le laboratoire CLLE (<https://clle.univ-tlse2.fr>) est une unité de recherche pluridisciplinaire relevant des Sciences Cognitives : les travaux qui y sont menés couvrent les champs, à périmètre plus ou moins large, de la linguistique, de la psychologie, de l'informatique, de la philosophie, de l'éducation et des neurosciences. Pour porter son nouveau projet scientifique, l'unité CLLE (221 membres dont 112 permanents) est structurée en 3 équipes :

- Équipe « Sciences du langage » (responsables scientifiques : Anne Dagnac & Claudine Garcia-Debanç)
- Équipe « Processus langagiers et cognitifs » (responsables scientifiques : Fabio Montermini & Nathalie Huet)
- Équipe « Cognition en situations complexes » (responsables scientifiques : Céline Lemercier & Valérie Le Floch)

Les candidat.e.s nationaux et internationaux intéressés peuvent contacter la direction du laboratoire (Hélène Giraudo helene.giraudo@univ-tlse2.fr et Franck Amadiéu franck.amadiéu@univ-tlse2.fr), et motiver leur démarche d'un curriculum vitae et d'un projet de recherche démontrant à la fois la solidité de leur expérience et l'adéquation avec le nouveau programme scientifique de CLLE.

CLLE informera les candidat.e.s du processus de soutien qui leur sera accordé avant la clôture du concours national le 7 janvier 2021 puis dans la seconde phase du concours.

Les grands domaines de recherche du laboratoire CLLE correspondent aux Sections et Commissions Interdisciplinaires du CNRS suivantes :

- Section 26 : Cerveau Cognition comportement
- Section 34 : Sciences du langage
- CID 51 : Modélisation et analyse des données et des systèmes biologiques : approches informatiques, mathématiques, et physiques.
- CID 53 : Méthodes pratiques et communications des sciences et des techniques

Les postes à pourvoir sont notamment

N°26/03 - 1 Chargé de recherche ou Chargée de recherche de classe normale : sur le thème « Éducation : dimensions psycho-cognitives et rôle de la socialisation dans les processus d'apprentissage et de transmission », dans une unité rattachée à l'InSHS à titre principal ou secondaire.

N°34/02 - 4 Chargés de recherche ou Chargées de recherche de classe normale : dont prioritairement 1 chargé de recherche ou chargée de recherche de classe normale sur le thème : « Troubles de la parole, prosodie et multilinguisme ».

Voir <http://gestionoffres.dsi.cnrs.fr/fo/offres/default-fr.php>

Le guide du candidat est disponible à
<http://www.dgdr.cnrs.fr/drhchercheurs/concoursch/default-fr.htm>

Toutes les informations concernant les Sections et les Commissions Interdisciplinaires du CNRS sont disponibles à <http://www.cnrs.fr/comitenational/accueil.html>